
Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 18. november 2024 18.30-21.00 

Sted: Egelunden  

Det har ikke været muligt at være i Egelunden denne gang – mødet holdes i Egelunden næste gang. 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge, Troels Lomholt, Ulrik Skousbøll Christensen, Marie Furbo Carlsen, 

Rikke Nørgaard Steen, Carsten Ørum Skytt, Martin K. Mollerup 

Suppleanter: Susanne Gade Clausen, Maibritt Mardahl 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd og Jeppe Bjerre Petersen 

Elevrepræsentanter: Melanie 9. kl. og Sarah 8. kl. 

Ledelsen: Morten Lomborg, Vibeke Brokholm Rod og Susanne Kilian 

Sekretariat: Susanne Kilian 

Afbud: Inaluk, Susanne G, Troels, Jeppe, Vibeke, Melanie & Sarah 

Dagsorden og referat:  

1. Introduktion, herunder godkendelse af dagsorden 

Sang og herefter rammesætning af mødet v. Carsten (10m). 

Fra sidste møde: Punktet budgetopfølgning sættes på som første punkt på bestyrelsesmødet 5.12. 

Inden da har økonomiudvalget mødtes og skolens ledelse er længere i arbejdet med næste års budget. 

 

2. Hverdagen i Egelunden 

Oplæg fra Conni og Christina, herefter drøftelse (15m) 

 

Beslutning: Udsættes til næste SB- møde 

 

3. Datainformeret skolebestyrelsesarbejde – nedslag: forældretilfredshedsundersøgelse og 

karaktergennemsnit? 

Oplæg v. Morten, herefter drøftelse og evt. beslutning (20m) 

Morten fremlægger forældretilfredshedsundersøgelsen som er fra december 2023.  

Halvdelen af de adspurgte svarende til 142 personer har svaret på undersøgelsen.  

Der er overvejende mange af de adspurgte som er hverken tilfredse eller utilfredse. 

Balleskolen ligger blandt de ti nederste skoler ud af kommunens 25 skoler.  

 

Bestyrelsen ønsker at arbejde videre med forældretilfredshedsundersøgelsen fra 2023 på næste 

bestyrelsesmøde i et fremadrettet perspektiv. Der henvises i øvrigt til Balleskolens hjemmeside, 

hvorfra link til forældretilfredshedsundersøgelse findes. 

 



Siden undersøgelsen er blevet lavet, er der kommet fokus på kommunikationen til skolens forældre 

med initiativer som nyhedsbreve og videoer der fortæller om nogle af de tiltag der er fokus på. 

 

Der har på et tidligere SB-møder før den nuværende ledelse er kommet til været en drøftelse hvor der 

er udtrykt bekymring for det faglige indhold og niveau. Der har været nogle elever som har valgt at 

skifte til Kornmod Realskole med et ønske om at opnå en højere faglighed og et højere 

karaktergennemsnit.  

At der på Balleskolen skulle være en fortælling om et bekymrende lavt karaktergennemsnit ved 

afgangseksamener afspejler ikke virkeligheden.  

Bestyrelsen har udtalt sig i feb. 2023 omkring karakterer for skoleåret 2021/2022 med et ønske om at 

der bliver fulgt op med en handleplan. Morten fortæller, at hovedelementerne i handleplanen er 

fremlagt i skolebestyrelsen løbende: ændringer i skemastrukturen for at skabe plads til flere timer i 

fagene. Indsats omkring læsning, arbejdet med mellemformer, samt arbejde med vision og strategi. 

Aftalenotat samt skemaer er tilgængelig på hjemmesiden, mens skemastrukturen bliver effektueret i 

dagligdagen. Vi evaluerer løbende på indsatserne, blandt andet på skoleudviklingssamtaler. Som 

skole er vi altid nysgerrige på at udvikle vores faglighed. 

 

Skoleleder fremlægger karaktergennemsnit fra de bundne prøver fra 9. klasse for skoleåret 2023/2024. 

Balleskolen ligger i år under niveau (6,9) for kommunen (7,3) og landsgennemsnittet (7,3). Året før lå 

Balleskolen over niveau (7,5) for landsgennemsnittet (7,3). Målt i forhold til den socioøkonomiske 

reference ligger Balleskolen i 2023/2024 under niveau. I 2022/2023 lå skolen over niveau. 

Skoleledelsen er altid nysgerrig på, hvad der ligger til grund for årets resultater, hvad enten det 

svinger til den ene eller anden side. Vi ønsker til enhver tid at skabe muligheder for, at vores elever 

bliver så dygtige, som de kan. 

 

Forslag: Der kigges på rammerne for Skole/hjem samtaler. Hvordan bliver alle fag præsenteret?  

Forslag: Der udarbejdes en video omkring forventninger til skole/hjem samarbejdet. 

 

 

Beslutning: 

På et kommende SB-møde drøftes data yderligere med henblik på identificering af konkrete tiltag 

der kan understøtte forældrenes tilfredshed med skolen.  

Det er et ønske, at der generelt er en større opmærksomhed på at inddrage data i drøftelser på SB-

møder.  

Skolebestyrelsens formand udsender et nyhedsbrev til forældrene med henblik på at invitere til 

dialog der fremmer tilfredsheden og den gode fortælling om Balleskolen. 

 

4. Nyt fra…  

Orientering (20m) 

• Ledelsen: Status på udeområder.  

Skolen afventer ejendomscenteret ift. etableringen af udeområderne. 

Skolen har fået en donation fra forsamlingshuspuljen på 400.000 kr.  

 



• UMV (undervisningsmiljøvurdering) 

Inden januar laves der en undervisningsmiljøundersøgelse på klasseniveau. 

 

• Bestyrelsen: Opsamling stort dialogforum DSFU 4.11 

Tema: Flere skal gå i skole i deres lokalområde. Langt flere elever bliver visiteret til specialområdet og 

udgifterne hertil tages fra almenskolerne.  

Det er en stor udfordring, og der er en stor opmærksomhed på, hvordan man kan etablere 

mellemformer der understøtter specialpædagogiske behov.  

Der er forslag om mulige pilotprojekter omkring udvikling af specialiserede tilbud på enkelte skoler i 

kommunen. 

Ros til elevrådsrepræsentanter for at deltage i arrangementet 

 

• Elevråd: Bagerumsmarkedspenge, teaterkoncert m.m 

Beslutning: Udskydes til næste gang. Bestyrelsen håber at se elevrådet til næste bestyrelsesmøde. 

Ledelsen orienterer elevrådet. 

 

• Medarbejderne: APV, mm.:  

Undersøgelsen er besvaret med over 90 % 

 

Teaterkoncert:  

Under teaterkoncert ugen har eleverne haft mulighed for at vælge sig ind på forskellige værksteder alt 

efter interesse. Overskriften for alle værksteder har været ”Rummet”. Ligegyldigt om man har en 

rolle på scenen eller har arbejdet med faktuel viden om rummet er alles bidrag til det fælles projekt 

betydningsfuldt.  

SB vises en lille video der illustrerer formålet som er meget mere end selve forestillingen. 

Evalueringen med eleverne har været overvejende positiv og deres input tages med til planlægningen 

af næste års teaterkoncert.   

Koncerterne gik godt selvom, at der var udfordringer med lyden under første koncert.  

 

5. Pause, kaffe og snacks (15m) 

 

6. Venne-forening 

Drøftelse af, om det kunne være en idé at gå videre med prøve at etablere ”Balleskolens venner” (10m) 

 

Beslutning: Udskydes til næste SB-møde 

 

7. Forretningsorden 

Revideret forretningsorden præsenteres og lægges op til beslutning (20m) – læs bilag 

 

Linje 57 og 58: Der tilføjes - senest 3 mdr. efter modtagelsen. 

Linje 90 og 91: Slettes 

Linje 58: Der tilføjes et punkt 58 a) Forældre på skolen inviteres til at komme de første 5 min af SB-møder som 

åbent punkt, hvor de kan fremsætte ønske til punkt der drøftes.  



Henvendelse rettes til formanden forud for mødet. 

 

Beslutning: Forretningsordenen godkendes med de ovennævnte tilføjelser. 

På SB-dagsordener noteres nederst, at man kan henvende sig hvis man er interesseret i at få tilsendt bilag.  

 

 

8. Skolens visionspil – jf. bestyrelsens årshjul – status på indsatsområderne 

Oplæg v. Morten, herefter drøftelse og aftaler om det videre arbejde i SB-regi (30m) – læs bilag 

 

Beslutning: udskydes til næste SB-møde 

 

 

9. Eventuelt 

 

Der efterspørges, at kommunikationen omkring SB-dagsordener på Balle lokalråds Facebook side 

foldes yderligere ud. 

 

 


